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Ülést tartott az MSZMP 
Központi Bizottsága

Kedden délelőtt 9 órakor Grósz Károlynak, a Magyar 
Szocialista Munkáspárt főtitkárának elnökletével összeült az 
MSZMP Központi Bizottsága. A testület — a Politikai Bi
zottság javaslata alapján — határozott az ülés napirendjé
ről:

1. Tájékoztató időszerű külpolitikai és nemzetközi kér
désekről. Előadó: Szűrös Mátyás.

2. Javaslat a Központi Bizottság és a Politikai Bizottság 
munkarendjére, munkamódszerére, a KB munkabizottságai
nak és apparátusának feladatkörére. Előadó: Grósz Károly.

3. Javaslat az országos és a helyi népszavazásról szóló 
törvény elveire. Előadó: Fejti György.

A Központi Bizottság 
m egvita tta a tagdíjfizetés 
egyes kérdéseinek m ódosítá
sára, a  KB 1989. évi m un
katervére, valam in t a  sze
m élyi kérdésekre vonatkozó 
elő terjesztéseket is.

Grósz Károly  ezután  a 
kom m unisták  70 évvel ez
előtt, 1918. novem ber 24-én 
m egalakult K om m unisták 
M agyarországi P ártjá n ak  je 
lentőségét m éltatta, felidéz
ve a  bé t évtizede tö rtén t 
esemérfyek néhány, a  m a 
szem pontjából is fontos je l
lem zőjét, m ozzanatát. Em lé
k ez te te tt a rra , hogy a p á r t 
tudatosan, osztályszem-
pontból indult ki, de a  m eg
oldásra é re tt problém ákat 
azonnal és éppen ezért, em 
beri horizontra tud ta em el
ni. Az ado tt időszak legkor
szerűbb válaszát fogalm azta 
meg a nem zet sorskérdései
re . V allotta, hogy ezeket k i
zárólag a  társadalm i viszo
nyok radikális, p ro le tár- 
fo rradalm i átalak ításával le
he t és kell m ego ldan i. . ,

— 1919. m árciusában új 
ú t, ú j fejezet kézdődött n é
pünk  életében. A m agyar- 
országi Tanácsköztársaság, 
az első m unkáshatalom  győ
zelmével a szocializmus le
hetősége -— m égha csak 
rövid időre is — kilépett 
hazánkban a teória kere te i
ből. Negyedszázados elnyo
m ás u tán  válhato tt ism ét 
sorsunkat m eghatározó, 
folytonos m egújulást igény
lő  társadalm i gyakorlattá.

— A szocializmus öröksé
gének, a mozgalom hetven 
év a la tt  felhalm ozott é rté 
keinek  értő  hasznosítása és 
gazdagítása közös felada
tunk . Csak ezek m egoldásá
v a l lehetünk m éltó folytatói 
annak  az ügynek, am elyet 
hazánkban  legelőször a 
K om m unisták  M agyaror
szági P á r t ja  képviselt. és 
am elyet — a  lényegét te 
k in tv e  történelm i perspek
tív á b a  helyezve — m a is 
érvényes program nak tek in 
tünk  — szögezte le  végül a  
p á r t  fő titkára .

Szűrös Mátyás 
tájékoztatója

Az elfogadott nap irend 
n ek  megfelelően, ezután  
Szűrös M átyás, a  Központi 
Bizottság titk á ra  ta rto tta  
m eg tájékoztató ját.

A z időszerű nem zetközi 
kérdésekről a K B  tagjai elő
zetesen írásos anyagot kap
ta k  kézhez, am ely foglalko
z ik  q  Szovjetunióban végbe
m enő folyam atokkal, a len
gyelországi fe jlem ényekkel, 
a Varsói Szerződés K ü lügy
m iniszteri B izottságának bu
dapesti ülésével, a kor
m ány, ille tve  az M SZM P  
nem zetközi tevékenységének  
néhány esem ényével.

Az előadó a  továbbiakban 
Grósz K árolynak az elm últ 
héten  Feldpe González m eg
h ív ásá ra  Spanyolországban, 
valam in t Francois M itter
ra n d  elnök vendégeként 
F ranciaországban  te tt  lá to 
gatásáró l szólt

Az Európai Közösségben 
1989 első, illetve m ásodik 
felében a soros elnöki tisz t
séget ellátó  González m i
niszterelnök és M itterrand  
elnök  egyaránt az t hangsú
lyozta, hogy az 1992-re k i
alakuló egységes belső piac 
nem  fogja hátrányosan é rin 
teni az Európai Gazdasági 
Közösség és a  k ívülálló  or
szágok, így hazánk kapcso
latait.

Szűrös M átyás ezt köve
tően a M agyar N épköztár
saság bukaresti nagykövet
ségének kereskedelm i taná

között az t a tényt, hogy az 
elm últ években valóban nőtt 
a Szovjetunió K om m unista 
P ártjá n ak  konflik tustűrő  ké
pessége. M aróthy László 
úgy vélte  ugyanakkor, hogy 
sem a  Szovjetunióban, s 
m ás szocialista . országok
ban. sem nálunk nem  nö
vekedett kellőképpen a p á r
tok képessége a  konflik tu
sok kezelésére. E rre nem  
m indig ta lá lják  meg a he
lyes m ódszereket, b á r  igaz, 
hogy ez nem  egyszerűen 
m ódszertani kérdés, hanem  
annál sakkal m élyebb po
litikai problém a.

A v itában  többen is e l
ítélően szóltak a  bukaresti 
m agyar nagykövetség k e
reskedelm i tanácsosát é rt 
rom án provokációról. Nyers  
Rezső  javasolta, hogy a  
K özponti Bizottság is bé
lyegezze meg ezt az akciót, 
és tám ogassa a korm ányt a 
megfelelő állásfoglalások és 
in tézkedések kialakításában. 
Ezzel a  te stü le t egyetértett.

Képünkön Grósz Károly, az MSZMP főtitkára beszél

csosa elleni rom án provo
kációval foglalkozott. Em 
lékez tetett a rra . hogy a  
m agyar sajtó  a K ülügym i
nisztérium  álta l az M TI- 
hez e lju tta to tt közlem ény
ben, illetve az Agerpress ro 
m án hírügynökség á lta l köz
zéte tt közlemény alap ján  
ad o tt tá jékozta tást arró l, 
hogy rom án hivatalos szer
vek novem ber 14-én súlyos 
provokációt követtek el bu
karesti nagykövetségünk 
egyik d ip lom atája ellen, a k it 
novem ber 19-én k iu tasíto t
tak  Rom ániából.

— A  tények, sőt a rom án  
m egnyilatkozások kétségbe- 
vonhatatlanul tanúsítják, 
hogy m eghatározott politi- 
kqi célt szolgáló, előre k i
tervelt forgatókönyv sze
rin t lebonyolított rendőrségi 
akcióról van  szó.

Szűrös M átyás végezetül 
elm ondta, hogy a  korm ány 
folyam atosan foglalkozik a 
kérdéssel, s megteszi a  
szükséges válaszintézkedé
seket.

A szóbeli kiegészítést kö
vetően m egkezdődött a  n a 
p irend  első pon tja  fele tti 
vita.

A v itában  sok szó esett 
a  szocialista országokban 
zajló reform folyam atokról. 
Többen — így M aróthy  
László és Fock Jenő is — 
rám u ta ttak , hogy ezek a  fo
lyam atok a különböző szo
cialista országokban más 
és m ás tartalom m al és 
ütem ben bontakoznak ki. A 
felszólalók egyetértettek  a  
Szovjetunió belső helyzeté
rő l az írásos és a  szóbeli 
előterjesztésben felvázolt é r
tékeléssel, a láhúzva egyebek

Korszerűsítési
törekvések

Ezután a Központi B izo tt
ság és a Politikai B izottság  
m unkarendjére, m unka 
módszerére. a K B  m unka -  
bizottságainak, m unkakö 
zösségeinek és apparátusá
nak feladatkörére vonatkozó  
javaslat megtárgyalása kö 
ve tkeze tt. A  tém át részlete
ző, a  KB tágjaihoz előzőleg 
írásban  e lju tta to tt anyag le
szögezi: a K özponti B izo tt
ság alapvetően a  X III. 
kongresszus és az országos, 
pártértekezle t állásfogla
lása a lap ján  végzi m únká- 
ját. A döntések előkészíté
sénél fe ltá rja  és összehan
golja a  különböző érdeke
ket, felhasználja a  tudo
m ány eredm ényeit és m ér
legeli állásfoglalásainak v á r
ható  társadalm i és politikai 
hatását. A  testü le t elsősor
ban a politikai, stratégiai 
irányvonal meghatározására  
összpontosítja erőfeszítéseit. 
A  p á r t po litikájá t a  kom 
m unisták, kom m unista cso
portok ú tján , elvi-politikai 
eszközökkel, meggyőzéssel 
közvetíti. T iszteletben ta r t 
ja  az Országgyűlés k izáró la
gos törvényalkotói szerepét. 
A M inisztertanácsnak önál
lóságot és felelősséget biz
tosít a  korm ányzati m un
kához, és tám ogatja tevé
kenységét.

A javasla t további részé
ben a K özponti Bizottság 
hatáskörét, tag ja inak  és 
tisztségviselőinek fpbb fe l
ada ta it taglalja. M egállapít
ja, hogy ké t kongresszus, il-

(Folytatás a 2. oldalon.)

A BOMATEX nedves fonógépen dolgozik Szabó Anikó és Horváth Istvánná. A  fran
cia—olasz gépek 2 éve üzemelnek, és a korábbi fonalvastagságok felét tudják előállítani. 

A felsőruházati divattermékek alapanyaga itt  készül

Értékes exporttermék

A K om árom i T extil R t- 
ben feldolgozott term ékek 
alapanyagának jelentős ré 
sze im port. A szovjet és a 
tőkés piacokról érkezett 
anyagokat i t t  dolgozzák fel 
fonallá, s vagy ilyen form á
ban, vagy' a társüzem ekben 
tovább feldolgozva értékesí
tik; Szerencsére jelenleg jó  a 
piaci helyzet, hiszen az új 
gépeknek köszönhetően az 

' igen vékony fonal kilónként 
20 dollár körüli á ro n  kerül 

; nyugati piacra.
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A fehérített, főzőtt előfonal régebbi gépeken készül. Avatott 
kezű kezelője a szovjet PM 88L5 gépeknek Jobb Károlyné 

csoportvezető

Tanácsok fórumán
Korszerű szakmunkásképzés 

elavult gépeken?
A 35 éves fennállását 

ünneplő. 312. Számú Ipari 
Szakmunkásképző Intézet
ben tartotta legutóbbi ülé
sét az Oroszlányi Városi 
Tanács végrehajtó bizottsá
ga. A testület tagjainak a 
tanácskozás kezdete előtt 
Varga Istvájn iskolaigazgató 
és Ivák István kollégiumi 
vezető mutatta be az intéz
ményt. A látottak,' tapasz
taltak hozzájárultak áhhoz, 
hogy az iskolával kapcsola
tos napirendi pont tárgyalá- 

: sa több mint három órát 
tartott, s még. ezután sem 
zárták le  á témát. Az intéz
mény gazdasági, finansziro- 

I zási problémáira á végrehaj
tó bizottság decemberi ülé- 

' sén még visszatérnek.
Az oroszlányi' szakm un

kásképzőben jelenleg • nyolc 
szakm át tan ítanak . • Évente 
négy-ötszáz d iák  egy hétig 
elm életi, e g y ' hétig gyakorla
ti ok ta tásban  vesz részt. "Az 

; iskola elsősorban . három  
j nagy bázisvállalatnak, az 
: O roszlányi Szénbányáknak, 
. az O roszlányi Hőerőmű

(V állalatnak és a D una■ Ci
pőgyárnak  képez' szakem be
reket. Ezek a vállalatok  le- 

; hetőségeikhez m érten  tám o
gatják  az  iskolát. E té ren  a

jó kapcsolatokat nagyra é r 
tékelte  beszám olójában az 
iskola vezetősége. Sok prob
lém a forrása azonban évek 
ó ta a szakm unkásképzés 
„gazdátlansága”. Az orosz
lányi iskolát például köz
vetve három  m inisztérium , 
valam in t a  megyei és a  v á 
rosi tanács irány ítja . M ás a  
szakm ai felügyelő és m ás a 
felelős a fenn tartásért. A 
különböző intézkedések így 
nincsenek, és nem  is leh e t
nek  összhangban. Az iskola 
és a kollégium épületegyüt
tese fe lú jításra  szorulna. A 
tanm űhelyek  gépei e lavu l
tak , többszörösen n u llá ra  
íródtak . A pedagógusokra 
átlagon  felüli nevelési fe l
ad a t hárul, hiszen az ide k e
rü lő  diákok többsége m ögött 
nem  áll m egnyugtató csalá
di háttér.

Az iskola helyzetét Orosz
lány  többi okta tási intézm é
nyeihez viszonyítva még e l
fogadhatónak m inősíte tte  
Gregus István, a  városi ta 
nács m űvelődési, ifjúsági és 
sportosztályának vezetője, 
jelezve azt, hogy igen k e 
vés pénze ju t  m anapság az 
intézm ények fenn ta rtásá ra , 
korszerűsítésére.

Juhász János, a  megyei

m űvelődési osztály képvise
lője a v itában  elm ondta, 
hogy kidolgozás a la t t  á ll a 
szakm unkásképzés rendsze
rének , irány ításának  korsze
rűsítése. Az elvi döntés 
m egszületett egy új típusú 
szakm unkásképzési a lap  lé t
rehozására. Ebből alapvetően 
a  vá lla la tok  érdekeltségét 
szeretnék fokozni. A képzés, 
a  tankönyvek, tan tervek  
korszerűsítése szintén folyam 
m a th an  van. Az oroszlányi 
iskola a jövőben olyan ok
ta tási, szakképzési központ
tá  v á lh a t — m ondta Juhász  
János —, am ely a  jövőben 
a  környező vállalatokkal 
együttm űködve m egoldja a  
felnő ttok tatást, a  szakm ai 
á t-  és továbbképzést is. Üj, 
érettségihez kö tö tt szakm ák 
tan ításában  is egyre n a 
gyobb szerepe lehet az  
oroszlányi szakm unkáskép
zőnek.

A  hosszú és  gyakran, he
ves v ita  végén a  végrehaj
tó  bizottság elism erését fe
jezte  k i m unká jáé rt az is
ko la tan testü letének . K ülön 
kiem elték  a  m unkahelyi 
légkör jav ításában ' e lért 
eredm ényeit a  k o llek tív a . á l
ta l választo tt ú j vezetőség
nek. N. Zs.
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írószövetség! tanácskozás 
Budapesten

Budapesten kedden megkezdődött a 
szocialista országok írószövetségi veze
tőinek XXIV. tanácskozása. A Magyar 
írók Szövetsége rendezésében péntekig 
tartó eszmecsere témája ezúttal a tö
megkommunikációs eszközök és az iro
dalom kölcsönhatása. A résztvevő or
szágok tájékoztatják egymást szövetsé
geik belső és külügyi tevékenységéről,

értékelik az együttműködést és - javas
latokat, ajánlásokat tesznek kapcsola
taik további korszerűsítésére. A tanács
kozáson a házigazdákon kívül Bulgá
ria, Csehszlovákia, Kuba, Lengyelor
szág, Mongólia, az NDK, Nicaragua, 
Szovjetunió és Vietnam írószövetséga 
képviselteti magát.


